
Referat af ordinært forældrekredsmøde på Taastrup Realskole torsdag den 21. april 2022 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Bestyrelsen aflægger beretning om skolens drift i det forløbne år 

3. Skolelederen aflægger beretning om skolens indre virksomhed 

4. Bestyrelsen fremlægger det reviderede årsregnskab til orientering 

5. Bestyrelsen fremlægger budget for indeværende år 

6. Debat om ordensregler og undervisningsmaterialer 

7. Behandling af indkomne forslag 

8. Valg 

• Beslutning om og valg af eksternt medlem af bestyrelsen 

• Valg af bestyrelsesmedlemmer: 

o Mikael Trolle Borup – modtager genvalg 

o Christina Vedelsparre – modtager ikke genvalg 

• Valg af to suppleanter til bestyrelsen 

9. Eventuelt 

 

Ad. 1. 

Henrik Knaack blev valgt til dirigent og konstaterede, at mødet var lovligt indkaldt, rettidigt og dermed 

beslutningsdygtigt. 

 

Ad. 2 

Bestyrelsesformand Christian Sten Nielsen aflagde sin beretning (Bilag 1) 

Beretningen gav ikke anledning til kommentarer og beretningen blev taget til efterretning. 

 

Ad. 3: 

Skoleleder Kennet Hallgren aflagde sin beretning (Bilag 2) 

Beretningen gav ikke anledning til kommentarer og beretningen blev taget til efterretning. 

 

Ad. 4: 

Næstformand Mikael Trolle Borup fremlagde det reviderede årsregnskab. (Bilag 3) 

Årsregnskabet gav ikke anledning til kommentarer og blev taget til efterretning. 

 

Ad. 5: 

Næstformand Mikael Trolle Borup fremlagde budgettet for indeværende år. (Bilag 4) 



Til et spørgsmål om, hvad vikardækningssystemet er, forklares det, at det er et elektronisk system, som kan 
gøre vikardækningen mere smidig og dermed frigøre arbejdskraft. 
Desuden spørges der ind til, om skolen har overvejet at give noget ekstra til, at man kan indhente de 
forsømte lejrture, som blev aflyst pga. Covid.  
Dette er blevet overvejet, men det koster rigtig meget i forhold til lærertimer, derimod har skolen fokus på 
at få flere dagsture ud af huset. 
Budgettet blev derefter taget til efterretning. 

 

Ad. 6: (bilag 5) 

Kennet Hallgren henviser til skolens anti-mobbestrategi, som er at finde på skolens hjemmeside. Desuden 
præciseres det, at der er forskel på bortvisning og hjemsendelse, og at en bortvisning kun er sket en gang 
på baggrund af trusler. 
Skolen er altid i dialog med hjemmet og en hjemsendelse sker kun, når skolen har prøvet at dreje på en 
masse andre håndtag først.  
Hvis adfærden går ud over andre og skolen ikke kommer igennem med de øvrige tiltag der er forsøgt, skal 
man huske på, at der også skal tages hensyn til de øvrige elever, deres tryghed og deres undervisningsmiljø 
og så er en hjemsendelse nogle gange sidste udvej. 
I nogle klasser indføres der 0-tolerance, dette gælder i så fald for hele klassen og hver dag starter man på 
ny. 
Generelt er mange elever glade for, at der gives rum til undervisning i stedet for konflikter. 
Der spørges ind til, om det er korrekt, at der ikke er lige vilkår for drenge og piger i forhold til 
hjemsendelser? 
Kennet Hallgren fortæller, at der også er piger der bliver sendt hjem, så der er lige vilkår for alle. 
Dette er sket ned til 4. klasse at en elev er blevet hjemsendt jf. 0-tolerancen, men det sker først når man 
har været i kontakt med familien. 
 
Det drejer sig om cirka 10 hjemsendelser det seneste år, hvoraf de 5 var en samlet gruppe. 
 
En forælder fornemmer, at der har været kommunikationsbrist på både skole- og forældresiden i forhold til 
6. klasses sammenlægning og foreslår et separat møde kun for 6. klasses årgang. 
Dette vil skolen gerne, men det kun kan lade sig gøre, hvis begge parter ønsker at deltage i sådanne møder. 
Skolen har afholdt klassevis møder med 6. klasses forældrene omkring trivslen, inddraget både konsulenter 
udefra samt forældre internt, hvor også eleverne har deltaget. 
Der gives udtryk for, at der stadig er mange på 6. klasses årgang, der er tilfredse med skolen, klasserne, 
lærerne og ledelsen. 
 

 

Ad. 7: 

Forslag 1: (fra Katja Leeth Hansen) – ja:15 stemmer nej:108 stemmer, forslag ikke vedtaget. 

Forslag 2: (fra Jan Rüsz Hansen) – ja: 66 stemmer nej: 54 stemmer blank: 3 stemmer, forslag vedtaget 

Forslag 3: (fra Jan Rüsz Hansen) – ja: 90 stemmer nej 33 stemmer, forslag vedtaget 

Forslag 4: (fra Jan Rüsz Hansen) – ja: 95 stemmer nej 28 stemmer, forslag vedtaget 

 



Ad. 8: 

Der var ingen indkomne forslag til eksternt medlem af bestyrelsen, derfor skulle tre bestyrelsesmedlemmer 

vælges ind: 

Følgende blev valgt til bestyrelsen: 

Mikael Trolle Borup med 89 stemmer 

Maria Tørnæs med 75 stemmer 

Henning Kallesen med 69 stemmer 

Følgende blev valgt som suppleanter: 

Sabah Abid med 89 stemmer 

Morten Andersen med 64 stemmer 

Alle kandidaterne fik spørgsmål fra salen og mulighed for at uddybe deres tanker om skolens fremtid. Det 

var både forældre og skolens medarbejdere, der spurgte ind til kandidaternes holdninger. 

 

Ad. 9: 

En ny forælder på skolen gav udtryk for at have fået en god modtagelse. 
Desuden blev det præciseret, at stemmefordelingen skal fremgå af referatet. 
 
Derefter takkede dirigenten for god ro og orden og overdrog derefter mødet til forsamlingen. 
Bestyrelsesformanden bød de nye bestyrelsesmedlemmer velkommen samt takkede Christina Vedelsparre 
for hendes store indsats i bestyrelsen. 

 

 

Referent: Marianne Vexøe Pedersen   Dirigent: Henrik Knaack 

 


